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   Protokół Nr    39 /2022 

 

Wspólne posiedzenie w trybie stacjonarnym Komisji Budżetu i Rolnictwa,  

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji,  Komisji Rewizyjnej oraz  

Komisji Zdrowia, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Środowiska w Kluczborku  

w dniu 17 maja 2022 r. 

 

         

 

Przewodniczył radny Ryszard Okaj- Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.  

 

 

 Porządek posiedzenia:  

1.Otwarcie posiedzenia.  

2.Analiza materiałów wraz z opiniowaniem uchwał na XLII Sesję Rady Powiatu  

w Kluczborku 

3.Wolne wnioski.  

4.Zamknięcie posiedzenia. 

  

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Mirosław Birecki – Starosta Kluczborski 

2. Magdalena Żmuda-Lewald – Skarbnik Powiatu. 

3. Anna Szczygieł - Naczelnik Wydziału Obsługi Finansowo-Księgowej Jednostek        

Organizacyjnych Powiatu. 

4. Łukasz Gigiel – Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Kluczborku.  

 

 

Ad.1 

Wspólne Posiedzenie Komisji otworzył Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji  

- Pan Ryszard Okaj, który przedstawił proponowany porządek obrad. Radni nie wnieśli uwag 

do porządku i przyjęli go w proponowanym kształcie jednogłośnie. We wspólnym 

posiedzeniu uczestniczyło w sumie 16 radnych. 

 

Ad.2 

Następnie Przewodniczący przeszedł do omówienia projektów uchwał przygotowanych na 

Sesję Rady Powiatu w Kluczborku. Pierwszy projekt uchwały dotyczył zmiany uchwały  

w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Kluczborskiego na rok 2022. Głos zabrał Pan 

Starosta, który odniósł się do głównych zmian w uchwale budżetowej. Zwiększa się 

planowane wydatki o kwotę 1 162 409, 77 zł. Kwota 300 tys. zł dotyczy zwiększenia 

wydatków majątkowych z przeznaczeniem na podniesienie wkładów w PCZ S.A.  

w Kluczborku. Jeśli chodzi o kwotę 50 tys. to wcześniej już podjęta została uchwała  

o przekazaniu tej kwoty do Straży Pożarnej w Kluczborku. Jednak na samochód pieniędzy 

wystarczyło, więc Komendant zwrócił się z wnioskiem o przeznaczenie tych pieniędzy na 

wyposażenie samochodu. Kwota 498 566 tys. zł dotyczy zwiększenia wydatków bieżących  

z tytułu kosztów obsługi zadłużenia w związku ze wzrostem oprocentowania. Gdyby  

w dalszym ciągu Powiat miał subrogację a nie pożyczkę z budżetu Państwa to musiałby 

wydać na odsetki więcej o 2 mln zł w danym roku. Zapewne nie jest to koniec podwyżek stóp 

procentowych. Zwiększa się również wydatki bieżące z tytułu koszenia poboczy i wycinki 

drzew o kwotę 69 634 tys. zł. Radni nie zgłosili uwag do projektu wobec tego 
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Przewodniczący posiedzenia poddał projekt pod zaopiniowanie. Wszystkie Komisje 

pozytywnie zaopiniowały przedłożony projekt: 

Komisja Zdrowia-5 głosów za, 3 osoby wstrzymały się od głosu. 

Komisja Skarg- jednogłośnie za. 

Komisja Rewizyjna- 4 osoby za, 2 radnych wstrzymało się od głosu. 

Komisja Budżetu-4 radnych za, 1 radny wstrzymał się od głosu. 

 

Następnie przedstawiony został projekt w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej, 

radni nie zgłosili uwag i poszczególne komisje pozytywnie go zaopiniowały: 

Komisja Zdrowia-4 głosy za, 3 osoby wstrzymały się od głosu. 

Komisja Skarg- jednogłośnie za. 

Komisja Rewizyjna- 4 osoby za, 2 radnych wstrzymało się od głosu. 

Komisja Budżetu-4 radnych za, 1 radny wstrzymał się od głosu. 

 

Kolejno omówiony został projekt w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

dzierżawy na czas oznaczony do 3 lat, po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat, 

których przedmiotem jest ta sama nieruchomość stanowiąca własność Powiatu 

Kluczborskiego. Pan Starosta powiedział, że projekt ten dotyczy budynku, gdzie mieści się 

laboratorium Medicina: 

Komisja Zdrowia-jednogłośnie za. 

Komisja Skarg- jednogłośnie za. 

Komisja Rewizyjna- jednogłośnie za. 

Komisja Budżetu- jednogłośnie za. 

 

Następnie przedstawiony został projekt w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek oraz 

zwalniania od obowiązku realizacji tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych nauczycielowi, któremu powierzono 

stanowisko kierownicze w szkołach i placówkach prowadzonych przez Powiat Kluczborski. 

Głos zabrał Pan Wicestarosta Lesław Czernik, który powiedział, że zmiany są dwie  

w stosunku do poprzedniej uchwały. Zmiany dotyczą godzin dydaktycznych dla Dyrektorów. 

Propozycje te zostały pozytywnie zaopiniowane przez Związki działające w naszym 

powiecie. Radni nie zgłosili uwag do projektu: 

Komisja Zdrowia-jednogłośnie za. 

Komisja Skarg- jednogłośnie za. 

Komisja Rewizyjna- jednogłośnie za. 

Komisja Budżetu- jednogłośnie za. 

 

Kolejno pozytywnie została zaopiniowany projekt w sprawie w sprawie zmiany uchwały  

nr XXXIX/253/2022 Rady Powiatu w Kluczborku z dnia 24 lutego 2022 r. w sprawie 

przekazania środków finansowych na Fundusz Wsparcia Państwowej Straży Pożarnej. Radni 

nie wnieśli uwag do projektu: 

Komisja Zdrowia-jednogłośnie za. 

Komisja Skarg- jednogłośnie za. 

Komisja Rewizyjna- jednogłośnie za. 

Komisja Budżetu- jednogłośnie za. 
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Następny projekt dotyczył przyjęcia sprawozdania z działalności Powiatowego Centrum 

Pomocy Rodzinie w Kluczborku za rok 2021 wraz z wykazem potrzeb w zakresie pieczy 

zastępczej oraz sprawozdanie z efektów pracy organizatora rodzinnej pieczy zastępczej. 

Radni nie zgłosili uwag i pozytywnie zaopiniowali projekt: 

Komisja Zdrowia-jednogłośnie za. 

Komisja Skarg- jednogłośnie za. 

Komisja Rewizyjna- jednogłośnie za. 

Komisja Budżetu- jednogłośnie za. 

 

Następny projekt uchwały dotyczył rozpatrzenia petycji dotyczącej szczepień na COVID-19.  

Radny Damian Buła poprosił o przybliżenie treści wniesionej petycji. Przewodniczący 

posiedzenia jako Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji przybliżył treść petycji, 

która została złożona w odniesieniu do dyskryminacji w stosunku do osób szczepionych na 

COVID 19 a tych nieszczepionych. Komisja jednogłośnie na posiedzeniu, gdzie omawiana 

była petycja stwierdziła, że na naszym terenie nie miały miejsca sytuacje, gdzie osoba nie 

zaszczepiona była zwalniania z pracy, bądź doświadczała innej dyskryminacji w postaci  

np. zakazu wstępu do jakiegoś miejsca. Członkowie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

uznali wniesioną petycję za bezzasadną. Radni przychylili się do stanowiska Komisji  

i pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały: 

 

Komisja Zdrowia-8 radnych za, 1 radny wstrzymał się od głosu. 

Komisja Skarg- jednogłośnie za. 

Komisja Rewizyjna- jednogłośnie za. 

Komisja Budżetu- jednogłośnie za. 

 

Kolejno przedstawiony został ostatni projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

powołania Komisji Zdrowia, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Środowiska Rady 

Powiatu w Kluczborku. Projekt ten wprowadza do składu Komisji nowego radnego Pana 

Norberta Waliczka, który wyraził chęć bycia członkiem Komisji Zdrowia po ślubowaniu, 

które odbędzie się na najbliższej Sesji Rady Powiatu.  

 

Komisja Zdrowia-7 osób za, 2 radnych wstrzymało się od głosu. 

Komisja Skarg- 3 radnych za, 1 radny wstrzymał się od głosu. 

Komisja Rewizyjna- 5 głosów za, 1 radny wstrzymał się od głosu.  

Komisja Budżetu- 5 głosów za. 

 

Następnie Prowadzący przedstawił radnym Ocenę Zasobów pomocy społecznej w Powiecie 

Kluczborskim za rok 2021 oraz Informację o stanie bezpieczeństwa powiatu kluczborskiego 

w zakresie ochrony przeciwpożarowej za 2021 rok. Radni nie wnieśli zapytań. 

Kolejno przedstawione zostało Sprawozdanie z działalności Komendy Powiatowej Policji  

w Kluczborku w 2021 roku. Głos zabrał obecny na posiedzeniu Zastępca Komendanta 

Powiatowego Policji w Kluczborku Pan Łukasz Gigiel, który po krótce omówił 

przedstawione sprawozdanie.  W całym 2021 roku w powiecie kluczborskim ujawniono 

łącznie 15415 wykroczeń, co stanowi wzrost o 3240 wykroczeń w porównaniu do roku 2020, 

w którym ujawniono 12175 wykroczeń. Jeśli chodzi o zdarzenia drogowe i ich skutki to  

w 2018 roku wypadków było 41, 7 osób zabitych, 633 kolizje. W roku 2019 wypadków było 

32, 674 kolizje, 2 osoby zabite. W roku 2020 były 22 wypadki, 2 osoby zabite, 19 rannych  

i 515 kolizji. Jeśli chodzi o rok 2021 to wypadków było 36, 3 osoby zabite, rannych 40 osób  

i 600 zgłoszonych kolizji. W roku 2020 duży wpływ na bezpieczeństwo na drogach i liczbę 
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wypadków i kolizji miało to, że częściowo był wprowadzony lockdown, większość ludzi 

przesiadywała w domach z uwagi na pandemię COVID-19.  

Analizując przyczyny zaistniałych zdarzeń drogowych odnotowano wzrost w następującej 

kategorii; 

- nieprawidłowe wyprzedzanie, omijanie i wymijanie z 79 do 90 ( +11 zdarzeń) 

- wymuszenie pierwszeństwa przejazdu z 96 do 100 ( +4 zdarzenia) 

- nieprawidłowy odstęp od pojazdu poprzedzającego z 64 do 88 ( +24 zdarzenia) 

- jazda lewą stroną drogi, zajechanie drogi z 2 do 6 ( +4 zdarzenia) 

- niewłaściwe skręcanie z 17 do 24 ( +7 zdarzeń) 

- poślizg droga/zdarzenia z zwierzyną z 0//81 do 0//94 ( +13 zdarzeń) 

- błędy osób pieszych z 2 do 2 (= zdarzeń) 

- stan techniczny z 3 do 3 (= zdarzeń) 

Spadek lub na tym samym poziomie przyczyn zaistniałych zdarzeń drogowych odnotowano  

w następujących kategoriach; 

- przekroczenie i niedostosowanie prędkości jazdy z 80 do 73 ( -7 zdarzeń) 

- wymuszenie pierwszeństwa na osobach pieszych z 8 do 6 (-2 zdarzenia) 

- alkohol kierujących z 21 do 18 (-3 zdarzenia) 

- alkohol pieszych z 3 na 2 ( -1 zdarzenie). 

W dalszym ciągu jak to miało miejsce w analogicznych okresach lat ubiegłych głównymi 

sprawcami zdarzeń drogowych są kierujący samochodami osobowymi, którzy w roku 

bieżącym byli sprawcami 499 zdarzeń (do 438 zdarzeń w 2020r.) oraz kierujący 

samochodami ciężarowymi, którzy spowodowali 90 zdarzeń (do 75 zdarzeń w 2020r.). 

Najwięcej zdarzeń drogowych spowodowali kierujący w przedziale wiekowym 25 – 39 lat 

(217 zdarzenia) oraz 40 – 59 lat (147 zdarzeń). We wszystkich grupach wiekowych 

odnotowano wzrost ilości zdarzeń. 

Najbardziej zagrożone dni tygodnia w kolejności odnotowanych zdarzeń to; 

Poniedziałek – 116 zdarzeń (wzrost o 25 zdarzeń) 

Środa – 102 zdarzenia (wzrost o 17 zdarzeń) 

Piątek – 95 zdarzeń (spadek o 9 zdarzeń) 

Wtorek i Czwartek – po 92 zdarzenia (wzrost odpowiednia o 27 i 10 zdarzeń) 

Sobota – 82 zdarzenia (wzrost o 11 zdarzeń) 

Niedziela – 49 zdarzeń (wzrost o 8 zdarzeń). 

Na ogólną liczbę 636 odnotowanych zdarzeń drogowych w analizowanym okresie 2021 roku 

odnotowano w 18 przypadkach (3,5 procent ogółu zdarzeń) kierujących po spożyciu alkoholu. 

Liczba zdarzeń spowodowanych po alkoholu - tu nastąpił spadek z 21 do 18 zdarzeń. Nastąpił 

spadek liczby zdarzeń spowodowanych przez pieszych po spożyciu alkoholu z 3 do 2 

zdarzeń. W pozostałych kategoriach nie odnotowano zdarzeń spowodowanych po spożyciu 

alkoholu. W okresie styczeń - grudzień 2021 odnotowano cztery wypadki drogowe  

z udziałem pieszego. Odnotowano także osiem wypadków drogowych z udziałem kierujących 

rowerem, w wyniku, którego osiem osób został rannych (w trzech wypadkach to kierujący 

rowerem był sprawcą zdarzenia). Bezpieczeństwo pieszych i rowerzystów, na terenie powiatu 

kluczborskiego, w analizowanym okresie czasu uległo znacznemu pogorszeniu. W dalszym 

ciągu należy realizować zadania wynikające z „Powiatowego Programu Działań Policji, na 

rzecz bezpieczeństwa pieszych i rowerzystów na lata 2021 – 2023”.  

Następnie Pan Łukasz Gigiel odniósł się do struktury przestępczości na terenie KPP  

w Kluczborku w 2021 r. Jeżeli chodzi o KPP Kluczbork to stwierdzono 563 przestępstwa 

kryminalne, 228 gospodarczych, 84 drogowych. W Byczynie Posterunek Policji stwierdził 33 

przestępstwa kryminalne, 1 gospodarcze, 13 drogowych. PP w Wołczynie stwierdził 71 

przestępstw o charakterze kryminalnym, żadnego gospodarczego i 26 przestępstw drogowych.  
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Z kategorii kradzież z włamaniem w 2021 roku odnotowano łącznie 79 przestępstw  

tj. o 49czynów mniej niż w roku 2020. Na terenie gminy Byczyna stwierdzono 5 przestępstw,  

a na terenie gminy Wołczyn stwierdzono 9 przestępstw tego typu. Natomiast na terenie gminy 

Kluczbork i Lasowic Wielkich stwierdzono 65 czynów z art. 279 k.k. tj. o 18 mniej niż  

w 2020 roku. W 2021 roku na podległym terenie stwierdzono w sumie 133 przestępstw  

z kategorii kradzieży cudzej rzeczy. tj. o 49 więcej niż w 2020 roku. Na terenie gminy 

Byczyna stwierdzono 6 przestępstw, a na terenie gminy Wołczyn stwierdzono 12 tego typu 

przestępstw. W ostatnich latach wzrasta liczba przestępstw „internetowych” na popularnych 

portalach aukcyjnych, sprzedażowych. Osoby nieświadome często dostają jakieś fałszywe 

linki, emaile, smsy, gdzie w późniejszym etapie podają swoje dane, często logują się na swoje 

konto pod fałszywym linkiem. Wzrasta też liczba oszustw „na wnuczka”. W dalszym ciągu 

cały czas trzeba społeczeństwo edukować, metody oszustów się zmieniają, trzeba 

zachowywać czujność.  

Kolejno Prowadzący posiedzenie przedstawił radnym sprawozdanie z realizacji programu 

współpracy powiatu kluczborskiego z organizacjami pozarządowymi w 2021 roku. Radni nie 

wnieśli uwag. Odnośnie sprawozdania z działalności Zarządu Powiatu w Kluczborku za okres 

od 22.02.2022 do 28.03.2022 r. radni również nie wnieśli zapytań. Pan Starosta poinformował 

radnych, że została podpisana umowa na remont budynku szpitala. Firma rozpoczęła już 

prace. Trwa też remont ul. Drzymały. Został także ogłoszony przetarg na przebudowę boisk 

sportowych. Podpisano też już umowę na dostawę samochodu dla Zarządzania Kryzysowego, 

jest to projekt dofinansowany z Urzędu Marszałkowskiego. Do końca roku ten samochód się 

pojawi.  

 

Ad.3 

W wolnych wnioskach głos zabrał radny Damian Buła, który zapytał o remont drogi  

z Jakubowic do miejscowości Skałągi, jak to wygląda. Pan Starosta odpowiedział, że tą 

sprawę udało się rozstrzygnąć, tam była planowana kwota na ok. 100 tys. zł, oferta wpłynęła 

na nieco ponad 70 tys. zł. Ten projekt będzie robiony. 

 

Ad.4 

Przewodniczący obrad w związku z wyczerpaniem porządku obrad podziękował wszystkim 

za udział w posiedzeniu i zamknął wspólne posiedzenie komisji Rady Powiatu w Kluczborku. 

Na tym protokół zakończono. 

  

 

 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rolnictwa  

Mariusz Pieńkowski 

 

 

 

 

 

 

Przewodniczący Komisji Zdrowia,  

Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Środowiska  

Wojciech Smolnik 
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Przewodniczący Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji 

Ryszard Okaj 

 

 

 

 

 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

Damian Buła 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokołowała : 

Małgorzata Gulanowska 


